

暴雨及熱帶氣旋警告信號的最新安排

(由2012年5月1日起)

如遇熱帶氣旋、雷暴或惡劣天氣時,請留意電視、電台廣播最新的天氣報告。 以下是所有公文教室於暴雨及熱帶氣旋信號下的最新安排:

暴雨警告信號	幼稚園	小學、中學或以上
天文台於下午2時或以前		
發出 黄色暴雨警告信號	\checkmark	✓
發出 紅色暴雨警告信號	×	✓
發出 羅恩 黑色暴雨警告信號	×	×
以紅色暴雨取代黑色暴雨警告信號	×	
以黃色暴雨取代紅色暴雨或黑色暴雨警告信號 或 取消所有暴雨警告信號	所有教室會於信號取消 兩小時後恢復上課	所有教室會於信號取消 兩小時後恢復上課
天文台於下午2時後		
發出 黄色暴雨警告信號	✓	\checkmark
發出 紅色暴雨警告信號	×	✓
發出 黑色暴雨警告信號	×	×
以紅色暴雨取代黑色暴雨警告信號	×	×
以黃色暴雨取代紅色暴雨或黑色暴雨警告信號	×	×

熱帶氣旋警告信號	幼稚園	小學、中學或以上
天文台於下午2時或以前		
發出▼1一號戒備信號	\checkmark	✓
發出 ▲3 三號戒備信號	×	✓
發出 全8 ◆8 ▼8 ▼8 ▼9 ◆10 八號或以上熱帶氣旋警告信號	×	×
以三號取代八號或以上熱帶氣旋警告信號	×	✓
以一號取代三號或以上熱帶氣旋警告信號 或 取消所有熱帶氣旋警告信號	√ 所有教室會於信號取消 兩小時後恢復上課	所有教室會於信號取消 兩小時後恢復上課
天文台於下午2時後		
發出 ▼ 1 一號戒備信號	\checkmark	✓
發出 ▲3 三號戒備信號	×	✓
發出 全8 ◆8 ▼8 ▼9 ◆10 NE 東北 NW西北 SE 東南 SW西南 SW西南 NS 或以上熱帶氣旋警告信號	×	×
以三號取代八號或以上熱帶氣旋警告信號	×	×
以一號取代三號或以上熱帶氣旋警告信號	×	×

備註: ✓ 代表學生可到教室上課 Х代表學生停課(可於教室開放日到教室交換功課)

- 一如信號在上課前發出,學生請根據以上情況作出安排。一如信號在上課途中發出,學生應儘快前往安全地方。一如信號在上課時間內發出,學生應留在教室直至放學時間,並在安全情況下回家。(八號或以上熱帶氣旋警告信號除外)

- 1.所有受天氣影響的課堂,教室將不會為學生安排補課,家長可於教室開放日到教室交換功課。 2.如教室開放期間,天文台發出暴雨及熱帶氣旋警告信號,導師會確保教室開放及安排足夠助教照顧已抵達教室的學生。 3.於暴風雨期間,家長如有任何問題,請致電所屬公文教室,屆時線路可能會比較繁忙,敬請耐心等候。
- 4. 以上安排適用於香港及澳門公文教室。



Latest Arrangements in Times of Rainstorm and Tropical Cyclones

Please refer to the public announcements through radio and television for the latest information when Hong Kong is threatened by severe weather conditions such as tropical cyclones and thunderstorms. The following latest arrangements will be implemented at Kumon centres in times of rainstorm and tropical cyclones.

Rainstorm Signal	Kindergarten	Primary school, Secondary school or above	
When the signal is in force before or at 2:00 p.	m.		
Amber	✓	\checkmark	
Red Red	×	✓	
Black	×	×	
When BLACK Rainstorm Signal is replaced by Reinstorm Signal	×	✓	
When RED or BLACK Rainstorm Signal is replaced by AMBER Rainstorm Signal	All classes will resume two hours after the signal is cancelled.	All classes will resume two hours after the signal is cancelled.	
When Rainstorm Signal is in force after 2:00 p.n	n.		
Amber	✓	\checkmark	
Red AL	×	✓	
Black	×	×	
When BLACK Rainstorm Signal is replaced by RED Rainstorm Signal	×	×	
When RED or BLACK Rainstorm Signal is replaced by AMBER Rainstorm Signal	×	×	

Tropical Cyclone Warning Signal	Kindergarten	Primary school, Secondary school or above		
When the signal is in force before or at 2:00 p.m.				
T1 Tropical Cyclone Warning Signal No.1	✓	\checkmark		
▲3 Tropical Cyclone Warning Signal No.3	×	✓		
★8 ★8 ▼8 ▼8 ▼9 ★10 Tropical Cyclone Warning Signal No.8 or above	×	×		
When Tropical Cyclone Warning Signal No.8 or above is replaced by Signal No.3	×	✓		
When Tropical Cyclone Warning Signal No.3 or above is replaced by Signal No.1 or Tropical Cyclone Warning Signal is cancelled	All classes will resume two hours after the signal is cancelled.	All classes will resume two hours after the signal is cancelled.		
When Tropical Cyclone Warning Signal is in force after 2:00 p.m.				
T1 Tropical Cyclone Warning Signal No.1	✓	✓		
▲3 Tropical Cyclone Warning Signal No _. 3	×	\checkmark		
★8 ★8 ▼8 ▼8 ▼9 ★10 Tropical Cyclone Warning Signal No.8 or above	×	×		
When Tropical Cyclone Warning Signal No. 8 or above is replaced by Signal No. 3	×	×		
When Tropical Cyclone Warning Signal No.3 or above is replaced by Signal No.1	×	×		

Remarks: V Centres operate as usual Classes will be cancelled (Please exchange homework on the opening day of Kumon centres.)

- If the signal is in force before class starts, please follow the above arrangements.
- If the signal is in force when students have already set out for centres, students should go to safe places as soon as possible.
- If the signal is in force during classes, students should remain in centre until the end of class and when conditions are safe for them to return home. (Except Tropical Cyclone Warning Signal No. 8 or above)

- Cancelled classes will not be made up. Parents can exchange homework on the opening day of Kumon centres.
 If the centres open when the signal is hoisted, instructor will ensure to open the centre and arrange staff to look after the students who has arrived the centre.
- 3. Please feel free to contact your Kurnon centre during typhoons and rainstorms for enquiries. The lines may be busy. Please be patient.
- 4. The above arrangements are applicable to Kumon centres in Hong Kong and Macau.